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Protokół Nr  1/2010 

ze wspólnego  posiedzenia  wszystkich komisji stałych Rady Gminy  Ryjewo z dnia 

 9 grudnia 2010 roku. 

 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

           

W posiedzeniu uczestniczyli ponadto: 

1. Pan Kazimierz Zima               – Przewodniczący Rady Gminy 

2. Pan Józef Gutowski                – Wójt Gminy  

3. Pan Sławomir Słupczyński    – Zastępca Wójta Gminy 

4. Pani Małgorzata Kubic          – Sekretarz Gminy 

5. Pani Małgorzata Zdunek        – Skarbnik Gminy 

6. Pani Dorota Czerkies             – Inspektor ds. obsługi Rady Gminy  

7. Pan Roman Król                    – Kierownik Zakładu Budżetowego „Pomezania” 

 

Zebrani postanowili, że wspólne posiedzenie poprowadzi Przewodniczący    Rady  Gminy  

Ryjewo   p. Kazimierz Zima.  

 

Przewodniczący przywitał zebranych i stwierdził prawomocność posiedzenia po czym 

przedstawił jego tematykę i wystąpiła z pytaniem do radnych czy są za przyjęciem  porządku 

posiedzenia.  W głosowaniu jednogłośnie przyjęto porządek posiedzenia w brzmieniu:  

 

 

 1. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję:  

 

- w sprawie nadania Statutu publicznej szkole podstawowej o nazwie: Szkoła Podstawowa  

im. Ks. Władysława Demskiego w Straszewie. 

-  w sprawie „ Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2010 – 2015”;  

-  w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Ryjewie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania;  

-  w sprawie zatwierdzenia taryfy za wodę oraz taryfy za wprowadzanie ścieków do urządzeń 

kanalizacyjnych stanowiących własność Gminy Ryjewo;  

-  w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu Budżetowego Pomezania” 

w Ryjewie na rok budżetowy 2011;  

-  w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Ryjewo Pana Józefa Gutowskiego;  

-  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 

2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2010.  

 

2. Sprawy bieżące.  

 

 

Ad.1. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję: 

 

- Projekt uchwały w sprawie nadania Statutu publicznej szkole podstawowej o nazwie: 

Szkoła Podstawowa im. Ks. Władysława Demskiego w Straszewie odczytała Pani 

Małgorzata Kubic- Sekretarz Gminy, która poinformowała, iż dotąd Rada nie uchwaliła 

takiego statutu. Szkoła funkcjonowała na statucie uchwalonym jedynie przez radę 

pedagogiczną a jest wymóg by pierwszy statut podjęty był przez Radę Gminy a każda kolejna 
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zmiana podejmowana była jedynie uchwałą rady pedagogicznej.  Statut ten posiada niezbędne 

dane, które zgodnie z ustawą są wymagane, jest on po części wykonany przez Panią Krystynę 

Łapacz i zaakceptowany przez radę pedagogiczna dopisane są do niego zmiany prawne, które 

przez ten okres od podjęcia przez radę szkoły do dnia dzisiejszego nastąpiły.  

 

Radna Barbara Wolak zasugerowała, że jeśli rada pedagogiczna  zatwierdziła ten statut a wie 

najlepiej na jakich zasadach funkcjonuje szkoła, to my jako Rada Gminy powinniśmy również 

ten statut zaakceptować.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały w sprawie „ Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2010 – 2015” oraz uchwałę w 

sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Ryjewie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania   
przedstawiła i omówiła Pani Małgorzata Kubic informując, iż w związku z wejściem w życie 

nowego rozporządzenia gminy maja obowiązek utworzenia zarówno tego planu jak i 

zespołów interdyscyplinarnych, których dotyczy kolejna uchwała. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy podjęcie tych uchwał, które są dla wszystkich zrozumiałe, 

niesie za sobą jakieś konsekwencje finansowe? 

 

Pani Małgorzata Kubic odpowiedział, że owszem przy realizacji programu ustawa z 2010 

roku wymusza wykonanie pewnych czynności na które ministerstwo środków nie przekazało i 

każda gmina będzie musiał realizować to w ramach własnego budżetu. Chociażby 

powoływanie osób biegłych w tych tematach to może być problem bo państwo nie 

przeznaczyło na ten cel żadnych środków i to jest wątpliwe czy takie osoby znajda czas na to 

by za darmo wykonywać taką prace. Posiadamy dane z Komisariatu Policji z Ryjewa według, 

którego wynika iż zjawisko przemocy występuje w naszej gminie i z każdym rokiem wzrasta.  

 

Przewodniczący Rady zapytał kto będzie realizował wszelkie prace związane z tym 

programem? 

 

Pani Małgorzata Kubic odpowiedziała, iż realizacją zajmuje się Gmina natomiast wszelkie 

sprawy administracyjne wykonuje GOPS.  

 

Radna Barbara Wolak zauważył, że w programie dokładnie jest ujęte jakie zespoły i jakie 

instytucje maja zająć się realizacją tego programu tylko ważne by robiły to sumiennie i w 

terminie.  

 

 Radni pozytywnie zaopiniowali projekty uchwał.  

 

- Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za wodę oraz taryfy za wprowadzanie  

ścieków do urządzeń kanalizacyjnych stanowiących własność Gminy Ryjewo przedstawił 

Pan Roman Król, który poinformował, iż w związku z wyborami samorządowymi i przerwą 

w działaniu Rady, minął termin na podjęcie tej uchwały, gdyż ustawa o zbiorowym 

zaopatrywaniu w wodą podaje konkretne daty w których te taryfy powinny być uchwalone. W 

sytuacji nie uchwalenia taryf przez Radę Gminy, przyjmowane są taryfy w takiej wysokości 

jaką zaproponuje Wójt Gminy. W związku z tym że Pan Wójt przychylił się do sugestii Rady 
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z ostatniej sesji poprzedniej kadencji co do wysokości podwyżki taryf o 4%, taryfy te zostaną 

w ten sposób przyjęte.    

  

- Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu 

Budżetowego Pomezania” w Ryjewie na rok budżetowy 2011 przedstawił Pan Roman 

Król, który poinformował, iż  dotacja ta dotyczy droższej wody z Kwidzyna i ze Sztumu, 

która zaopatruje część naszej gminy. Zakład ma nie w planach w przyszłym roku utrzymać 

poziom dotacji ten sam i zniwelować straty wody  by były one aż tak duże na górnym terenie. 

 

Radny Jerzy Paradowski zapytał czy nie można czegoś zrobić by dotacja na ścieki nie była 

taka duża? 

 

Pan Sławomir Słupczyński odpowiedział, że oczyszczalnia ścieków musiałaby przyjmować 

więcej ścieków a jest ona zbyt stara by to wytrzymać a na dzień dzisiejszy nie jest nas stać na 

jej modernizację.  

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Ryjewo Pana 

Józefa Gutowskiego którą przedstawił Pan Sławomir Słupczyński informując iż w związku z 

nową kadencją Wójta, Rada jest zobligowana do podjęcia takiej uchwały. Kwoty podane w tej 

uchwale odzwierciedlają zarobki jakie Pan Wójt ma dotychczas. My chcielibyśmy zwrócić 

uwagę na pkt. 4 „dodatek specjalny” jak niektórzy radni kojarzą pierwszy wybór na Wójta 

Pana Gutowskiego jeszcze przez Radę to wtedy podjęliśmy taką decyzję by dodatek ten był 

mniejszy o 10% od dodatku, który miał poprzedni Wójt, bo chcieliśmy najpierw sprawdzić 

jak będzie realizował swoje zadania. Myślę że przez te trzy kadencje pracy Wójta możemy 

ten dodatek podnieść.  

 

Radna Barbara Wolak zasugerowała, że skoro pracownicy dostali 5% to Wójt powinien o te 

5% również dostać podwyżkę płacy zasadniczej. 

 

Pan Aleksander Grochowski zauważył, że jest zbyt duża różnica w porównaniu do innych 

Gminy więc powinniśmy dobrze się zastanowić a nie podejmować pochopnie decyzję. Skoro 

w innych Gminach Wójtowie mają więcej to my powinniśmy chociaż w pewnym stopniu 

zniwelować tą różnicę.  

 

Radny Zbigniew Reducha zasugerował by podwyższyć też o 5% dodatek specjalny. 

 

Radni zdecydowali podnieść wynagrodzenie zasadnicze Wójta Gminy o 5%  i o 5% podnieść 

dodatek specjalny.   

 

-  Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2010 

przedstawiła i omówiła Pani Małgorzat Zdunek wyjaśniając iż w związku z końcem roku jest 

więcej przeniesień między działami  a w szczególności: 

-  zwiększenie dochodów o 4.500 tyś zł na dział 852 dotyczący pomocy społecznej są to 

ponadplanowe środki GOPS-u , zwroty z funduszu świadczeń rodzinnych; 

-  zwiększono o 121.706,00 zł środki na oświatę co związane jest z pracami dodatkowymi 

przy budowie szkoły podstawowej; 
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- przeniesiono 61.691,00 zł z oświaty zgodnie z sugestią Dyrektora Zespołu Szkół w Ryjewie 

ze świetlicy na szkołę podstawową 

-  zmniejszono o 3.148,00 zł wydatki na drogach co jest wynikiem zakupu przystanku 

autobusowego w Straszewie; 

- zwiększono o 17.371,11 zł środki na oczyszczanie miast. 

 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

 

- Przewodniczący Rady poinformował, iż po rozmowach z kilkoma  radnymi doszli do 

wniosku, iż należałoby podnieść na początku kadencji wysokość diet dla radnych, bo ostatnie 

uchwalono kilka lat temu i należałoby chociażby podnieść je minimalnie by zwracały się 

koszty dojazdów. W związku z tym Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych 

jakie maja propozycje dodał , że maja to być realne kwoty.  

Radna Barbara Wolak zasugerował, iż naliczanie diet powinno odbywać się tak jak 

dotychczas ryczałtowo, czyli nie od posiedzenia tylko jedna ustalona kwota w miesiącu.  

Radny Jerzy Paradowski zasugerował by zwiększyć z 20 zł do 30 zł dodatek dla osób 

dojeżdżających z poza Ryjewa. 

Radni zaproponowali by od miesiąca stycznia diety wynosiły o 100 zł więcej a dodatek dla 

osób dojeżdżających z poza Ryjewa  30,00 zł . 

 

 

Ad. 2. Sprawy bieżące.  

 

Pan Sławomir Słupczyński poinformował, iż w związku ze sprawą zgłaszaną na jednej z 

ostatnich komisji przez Dyrektora ZS w Ryjewie Pana Andrzeja Zwolaka, dotyczącej awarii 

urządzeń grzewczych w szkole dokonano przeglądu tych urządzeń i należy albo wymienić 

całe naczynie wyrównawcze przy piecu na większe albo zakupić część tego urządzenia tzn. 

membranę co oczywiście jest tańsze ale  mając na uwadze  fakt, że będzie trzeba ogrzewać w 

przyszłości więcej pomieszczeń lepsze byłoby kupienie nowego naczynia, którego koszt 

wynosi ok. 12 tyś. złotych. 

 

Radny Jan Koczara zapytał na jakim etapie są prace związane z budowa kotłowni, która 

miała w ciepło zaopatrzyć budynki szkoły? 

 

Pan Sławomir Słupczyński poinformował, iż projekt ten przeszedł pozytywna weryfikacje 

ale cała procedura tego typu przedsięwzięć jest bardzo długa i może to potrwać nawet kilka 

lat.   

 

Radny Andrzej Barcik dodał, że w niektórych klasach jest naprawdę bardzo zimno i nie 

można zwlekać z naprawą tego systemu.  

 

- Radni zdecydowali, że należy jak najszybciej kupić  i zamontować nowe urządzenie 

wyrównawcze. 

 

Radny Barbara Wolak poprosiła by na wiosnę ponownie wystosować pismo do zarządu 

dróg wojewódzkich o naprawę ulicy Grunwaldzkiej bo jej stan robi się z każdym miesiącem 

coraz gorszy. Ponadto radna Barbara Wolak zapytała czy odśnieżane są drogi w Łąkach? 

 

Pan Józef Gutowski odpowiedział iż tak. 
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Radna Barbara Wolak dodała iż jedna z dróg w łąkach jest nieprzejezdna i osoba, która 

przy niej mieszka jest w stanie samemu ją naprawić jeśli tylko Gmina by zakupiła na ten cel 

pospółkę. Ponadto w niektórych domach osoby twierdzą  że nie maja w Łąkach wodociągu?   

 

Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż w okresie kiedy robiony był wodociąg właścicielem 

jednego konkretnego budynku był kto inny i on w tamtym czasie nie zgodził się na przyłącze 

dlatego tak zostało. Jeśli teraz ktoś chce wykonać przyłącze to nie ma przeciwwskazań ale 

musi zrobić to na własny koszt.  

 

Radna Barbara Wolak zapytała, czy nie można by było w jakiś sposób przejąć za zaległości 

budynku w Łąkach w którym mieścił się zakład renowujący meble? Można by zrobić tam 

mieszkania socjalne bo coraz więcej rodzin jest w trudnej sytuacji i gdy przyjdzie co do czego 

to nawet nie mamy mieszkań do zapewnienia. 

 

Pan Józef Gutowski odpowiedział iż już kiedy była rozmowa z komornikiem ale my jako 

Gmina jesteśmy dopiero na czwartym miejscu w kolejce po odzyskanie należności. Poza tym 

jeśli byśmy przejęli ten budynek to z całym zadłużeniem jakie on posiada. 

 

Radny Piotr Bajerowski zapytał co dalej będzie z droga w Mątowskich Pastwiskach, która 

była robiona kilka lat temu i tak naprawdę to brak jest zjazdów , jest zrobiony bardzo wysoki 

wał i rolnicy maja problemy ze zjazdem na pole bo jest zbyt wysoko. Termin gwarancji już 

minął i nic w tym czasie nie zostało naprawione a interweniowano kilkanaście razy w tej 

sprawie  do Starostwa.  

 

Pan Józef Gutowski  odpowiedział, iż projekt i wykonanie tego robione było przez 

Starostwo  i trudno cokolwiek teraz zrobić w tej sprawie bo ktoś ten projekt zrobił zza biura 

nie mając pojęcia jak to wszystko wygląda w rzeczywistości.  

 

Radny Jerzy Paradowski zasugerował, by wystosować pismo do  wykonawcy drogi w 

Trzcianie i Straszewie bo nie doprowadził wszystkich dróg gminnych do stanu sprzed 

remontu drogi powiatowej ponadto  przy tej drodze nie ma słupków rozgraniczających drogę i 

pobocze. Przy sytuacji atmosferycznej jaka teraz panuje i dużej ilości śniegu trudno jest 

zorientować się czy jedzie się jeszcze po drodze czy już po poboczu.  

 

Pan Sławomir Słupczyński poinformował, iż był zrobiony projekt organizacji ruchu i 

niestety nie zostały ujęte w nim słupy rozgraniczające drogę dlatego też ich przy tej drodze 

nie ma. 

 

Pan Józef Gutowski dodał, iż wielokrotnie zgłaszano do Starostwa jak i Wykonawcy drogi, 

że nie są wykonane naprawy dróg gminnych. 

 

Radny Alfred Szwed poinformował również iż po wykonanej inwestycji zwodociągowania 

Benowa miały być wszystkie drogi doprowadzone do stanu użyteczności ale są miejsca gdzie 

nic nie jest zrobione, jest jedno wielkie bagno, że aż nie da się przejechać. 

 

Pan Sławomir Słupczyński poinformował, iż teraz trudno cokolwiek zrobić ale na wiosnę 

miejsca te zostaną naprawione.   

 

Radny Marek Górecki dodał, że dziury na ul. Krzywej nadal nie są załatane ponadto wciąż 

wiszą plakaty wyborcze na drzewach i przystankach autobusowych.  
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Radny Artur Orłowski zapytał, czy na miejscu starego przystanku autobusowego w 

Pułkowicach, który został zdjęty, będzie postawiony nowy. Bo zrobiona jest zatoczka a 

przystanku nie ma i dzieci czekając na autobus szkolny musza stać i marznąć. 

 

Pan Sławomir Słupczyński poinformował, że przy rozmowach na temat budżetu na przyszły 

rok będzie trzeba zwrócić uwagę by jeśli będą wolne środki to przeznaczyć je na ten 

przystanek.  

 

Radny Artur Orłowski zapytał jak się maja plany zwodociągowania Pułkowic? 

 

Pan Sławomir Słupczyński poinformował, iż został już rozstrzygnięty przetarg na projekt 

wodociągu. Jak będziemy mieli gotowy projekt to wtedy możemy składać wniosek do Urzędu 

Marszałkowskiego o dofinansowanie. 

 

Radny Artur Orłowski zgłosił również iż w Straszewie w okolicach Starej Kuźni odbywają 

się tzw. ustawki czyli bijatyki organizowane za pieniądze. Jest to bardzo regularny proceder, 

przyjeżdżają nawet osoby z poza terenu naszej gminy. 

 

Pan Sławomir Słupczyński poinformował, iż powiadomi o tym fakcie Policję.   

 

 

W wyniku wyczerpania tematyki spotkania Przewodniczący podziękował zebranym za udział 

w spotkaniu i zamknął posiedzenie.  

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 
 

Przewodniczący Komisji                                                                                

- Barbara Wolak                                                                                                                

- Jerzy Paradowski 

- Andrzej Barcik 

- Zbigniew Reducha 


